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RG.0002.29.2017 

 

Protokół z XXIX sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 29.11.2017 r. 

 

 

      Do punktu 1 – Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

   Sesję rozpoczęła o godz. 9
05

 Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz słowami „Otwieram XXIX 

zwyczajną sesję Rady Gminy Słońsk” i powitaniem radnych Gminy, wójta Gminy, skarbnika Gminy, 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych oraz przybyłych gości. 

   Po sprawdzeniu listy obecności radnych, Przewodnicząca Rady oznajmiła, że na sesji obecnych jest 

14 radnych, co przy 15- osobowym składzie Rady Gminy Słońsk stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  

protokołu). 

 

b) przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Gminy 

 - przyjęcie protokołu z XXVI zwyczajnej sesji Rady gminy 
         W obecności 14 radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                  

0 „przeciw” przyjęła protokół z XXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 15.09.2017r. 

- przyjęcie protokołu z XXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 

     W obecności 14 radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                  

0 „przeciw” przyjęła protokół z XXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 29.09.2017r. 

- przyjęcie protokołu z XXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 
W obecności 14 radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 

0 „przeciw” przyjęła protokół z XXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 

03.11.2017r.  

 

c) wnioski o uzupełnienie porządku obrad 

   Kontynuując część regulaminową obrad, Przewodnicząca odczytała porządek XXIX  sesji i zwróciła 

się z zapytaniem, czy będą wnioski o jego zmianę.  

1) Wniosek o uzupełnienie porządku zgłosił Wójt: 

- projekt Uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

szkoły Podstawowej im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w Słońsku w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w Słońsku, jako podpunkt 13 do pkt 5. 

Projekt uchwały przedłożono radnym na posiedzeniach Komisji stałych rady Gminy Słońsk. 

            2)  Wniosek o uzupełnienie obrad zgłosiła również Przewodnicząca:  

- informacja na temat realizacji zadań oświatowych, jako punkt 4a.  

d) uchwalenie porządku obrad 
    W obecności 14 Radnych, Rada Giny Słońsk w głosowaniu ,,za” 14 ,,wstrzymujących się” 0 

,,przeciw” przegłosowała zmianę porządku obrad. 

 

Do punktu 2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

Gminy Słońsk. 

Do punktu 3 Informacja na temat oświadczeń majątkowych 

Przewodnicząca: poinformowała Radnych o inf. zwrotnej z Urzędu Skarbowego dotyczącej analizy 

oświadczeń majątkowych i najczęściej popełnianych błędów, oraz poprosiła o rzetelne wypełnianie 

oświadczeń majątkowych.  

Do punktu 4- informacja na temat możliwości wykonywania pracy przez skazanych z Zakładu 

Karnego Oddział w Słońsku  

Wójt odczytał informację w sprawie możliwości wykonywania pracy przez skazanych z Zakładu 

Karnego Oddział w Słońsku na terenie gminy Słońsk, w związku ze zmianą przepisów dotyczących 

pracy podejmowanej przez skazanych (pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji).  

Do punktu 4a realizacja zadań oświatowych 

Dyr. Jarmuszka (informacja stanowi załącznik do protokołu) zestawienie dotyczące organizacji pracy 

szkół, bieżących remontów, doposażenia gabinetów.  
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Do punktu 5 -podpunkt 1) zmiana uchwały budżetowej na 2017 rok 

Projekt zaprezentował Skarbnik.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 

rok.  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2017 rok. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Uchwała ma nr XXIX/169/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

  

Do punktu 5 -podpunkt 2)- zmiana wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 2017-

2030  

Projekt zaprezentował Skarbnik.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Słońsk na lata 2017-2030. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 2017-2030. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na lata 2017-2030. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Słońsk na 

lata 2017-2030. 

Uchwała ma nr XXIX/170/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 5 -podpunkt 3) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Matki Bożej 

Częstochowskiej w Słońsku. 

Projekt zaprezentował Skarbnik 

Skarbnik przedstawił prośbę Księdza Proboszcza Parafii w Słońsku o dofinansowanie przez gminę  

remontu organów. Wartość dotacji, o którą zwrócił się Proboszcz to 10 tys zł., całość zadania to 40 

tys. zł brutto. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 
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Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. 

Matki Bożej Częstochowskiej w Słońsku. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej 

pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Słońsku. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Słońsku. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. 

Matki Bożej Częstochowskiej w Słońsku. 

Uchwała ma nr XXIX/171/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 5 -podpunkt 4) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Matki Bożej 

Częstochowskiej w Słońsku. 

Projekt zaprezentował Skarbnik. 

Skarbnik przedstawił prośbę Księdza Proboszcza o dofinansowanie przez gminę kosztu prac 

remontowo-konserwatorskich Kościoła w Chartowie w kwocie 15 tys. zł. Całość zadania to 77.028 

tys. zł brutto. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko 

Katolickiej pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Słońsku. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko 

Katolickiej pw. Matki Bożej Częstochowskiej w Słońsku. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Matki Bożej Częstochowskiej w 

Słońsku. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. 

Matki Bożej Częstochowskiej w Słońsku. 

Uchwała ma nr XXIX/172/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 5 -podpunkt 5) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Św. Apostołów 

Piotra i Pawła w Lemierzycach 

Projekt zaprezentował Skarbnik. 

Skarbnik przedstawił prośbę Księdza Proboszcza z Parafii Lemierzyce o dofinansowanie przez gminę 

kosztu remontu Kościoła w Lemierzycach w kwocie 20 tys. zł, na remont polegający na wymianie 

pokrycia dachowego na nawie głównej Kościoła. Całość zadania to 136.200. zł brutto. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 
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Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko 

Katolickiej pw. Św. Apostołów Piotra I Pawła w Lemierzycach. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko 

Katolickiej pw. Św. Apostołów Piotra I Pawła w Lemierzycach. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Św. Apostołów Piotra i Pawła w Lemierzycach  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Św. 

Apostołów Piotra i Pawła w Lemierzycach 

Uchwała ma nr XXIX/173/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 5 -podpunkt 6)- zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Projekt zaprezentował Skarbnik. 

Środki z kredytu są niezbędne do pokrycia zobowiązania krótkoterminowego w związku z realizacją 

projektu e-Usług, które zostaną zrefundowane w ramach RPO Lubuskie 2020.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Uchwała ma nr XXIX/174/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 5 – podpunkt 7) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Projekt zaprezentowała zastępca wójta. 

Wpływy z opłat od mieszkańców i firm za gospodarowanie odpadami komunalnymi powinny 

wystarczać na pokrycie wszystkich kosztów z tym związanych, czyli odbiór i zagospodarowanie, 

koszty administracyjne oraz funkcjonowanie PSZOK. Niestety od lipca 2017, w związku ze zmianą 

organizacji odbioru i zagospodarowania odpadów, miesięcznie brakuje około 15 tys. zł. Stawki opłaty 

za odbiór i zagospodarowanie odpadów w gminie nie były zmieniane od 2013 roku i są na bardzo 

niskim poziomie. Zasadne jest więc ich podwyższenie. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 
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Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Uchwała ma nr XXIX/175/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 5 – podpunkt 8) zmiany nazwy ulicy w miejscowości Słońsk 

Projekt zaprezentowała zastępca wójta. 

Zgodnie z ustawą o zakazie propagowania komunizmu, po wcześniejszych konsultacjach z 

mieszkańcami ul. Wop-u, zostanie zmieniona nazwa tej ulicy z nazwy WOP-u na nazwę: Graniczna. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości Słońsk. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości 

Słońsk.  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w zmiany nazwy ulicy w 

miejscowości Słońsk.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości Słońsk.  

 

Uchwała ma nr XXIX/176/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 – podpunkt 9) zmiana nazwy ulicy w miejscowości Słońsk 

Projekt zaprezentowała Zastępca Wójta. 

Zgodnie z ustawą o zakazie propagowania komunizmu i wezwaniem Rady Gminy Słońsk przez 

Wojewodę Lubuskiego do dokonania zmiany nazwy ulicy, po wcześniejszych konsultacjach z 

mieszkańcami, zmienia się nazwę ul. 3-go Lutego upamiętniającą „wyzwolenie” Słońska w roku 1945, 

na nazwę ulicy 3-go Lutego, upamiętniającą Bitwę pod Węgrowem stoczoną podczas Powstania 

Styczniowego w 1863 r.” 

Sprawa nazwy ulicy 3-go Lutego była opiniowana przez IPN. Były przeprowadzone ankiety oraz 

spotkanie z mieszkańcami w tej sprawie. 

Radny Jankowski: W związku z projektem uchwały Radny Franciszek Jamniuk jest u Wojewody 

Roberta Palucha wraz z pismem, w którym jest mowa, właśnie o tym, że wczoraj podczas prac 

Komisji projekt tej uchwały przeszedł na wszystkich komisjach, żeby Wojewoda tego nie 

kwestionował. 
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Wójt: Przepraszam, a kto upoważnił w naszej sprawie występować?  

Radny Jankowski: Jako Radny Powiatowy, w związku z podpisami ….. 

Wójt: Ale jeszcze nie pojęliśmy decyzji. 

Radny Jankowski: Panie Wójcie w związku z tymi podpisami, żeby wiedzieli jak się zachować. 

Zresztą to podczas spotkania, które miało miejsce w piątek Radny Powiatowy Jamniuk Pana też 

zapraszał ….. 

Wójt: Ale na czwartek chyba zapraszał.  

Przewodnicząca:  Wydaje mi się, że Radny powiatowy powinien poinformować o takiej sytuacji. To 

nie chodzi tylko o opinie Komisji stałych, ale dopiero dzisiaj tu zapadnie decyzja. Nie można 

wyprzedzać faktu gdzie jeszcze Rada Gminy nie uchwaliła tej uchwały.  

Wójt: Przekroczył swoje kompetencje.  

Radny Jankowski: W piśmie było też zdanie, że prawdopodobnie tocząca się sesja zatwierdzi tę 

uchwałę, także jest odniesienie do podpisów zbieranych przez społeczeństwo……… 

Radny Stybel: Chciałbym zapytać, proszę uświadomić nas, Sołtysów i Radnych gdzie to jest ten 

Węgrów.  

Zca Wójta: Myślę, że jeśli uchwała zostanie podjęta i taka będzie nazwa ulicy, to na pewno będzie 

szersza akcja informacyjna na ten temat. Jest to świetna okazja, to jest walor edukacyjny bo możemy 

sobie przypomnieć historię Powstania Styczniowego. Węgrów to jest dzisiejsze mazowieckie, okolice 

Siedlec.  

Wójt: Pani przewodnicząca ja mam taki wniosek aby tą sytuację wyjaśnić, nagłośnić. Jak tak można? 

To kim są Radni? jeszcze nie podjęli uchwały a już Wojewoda ma decydować czy możemy to zrobić 

czy nie. My uchwały podejmujemy. Jedynie Rada może podjąć uchwałę o zmianie nazwy ulic. 

Radny Jankowski: Nikt tego nie kwestionuje.  

Przewodnicząca: Radę reprezentuję Ja Radny Jankowski.  

Wójt: Oczywiście, jak tak można bez informacji Radnych? 

Przewodnicząca: W kwestii zadań i kompetencji radnych jestem ja. Nie kwestionuję wizyty, ale po 

uzgodnieniu i konsultacji ze mną. To chyba jest za bardzo do przodu. Teraz zapadnie decyzja i dopiero 

ewentualnie mogłoby dojść do rozmów.  

Radny Jankowski: Nie było tam napisane, że jest to już uchwała przyjęta, niemniej jednak, że 

projekty zostały przyjęte podczas komisji a przede wszystkim jest to odniesienie do tego sprzeciwu 

mieszkańców. 

Wójt: Ale nie ma nawet wyjazdu takiego, jak można już informować o decyzji?! 

Przewodnicząca: Wczoraj była tylko opinia, a dzisiaj może być zupełnie inna decyzja Rady. Nie 

wiem jak dalej ten temat będzie rozstrzygnięty, ale nie jest to fajne, nie w tą stronę. 

Od początku kiedy mieliśmy decydować o zmianie tej ulicy ta sprawa i rozwiązanie takiego typu 

rozważane było już wcześniej. Z Panią Beatą konsultowałyśmy żeby jednak upamiętnić akurat to 

wydarzenie historyczne. Zwróciliśmy się do IPN-u bo historia jest historią, tego nie zmienimy co się 

wydarzyło 3 lutego, to jest dla nas ważne i zawsze będziemy o tym pamiętać, jednak w IPN-ie 

chcieliśmy podciągnąć to wydarzenie do historii więzienia, ale niestety nie przekonało to IPN. Dlatego 

też dzisiaj wracamy do sprawy bitwy pod Węgrowem, która była bardzo ważna dla Polaków, dlatego 

my jako mieszkańcy chcemy uczcić tą datą to historyczne wydarzenie.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości Słońsk. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości 

Słońsk.  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy 

ulicy w miejscowości Słońsk.  
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W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujących się”. 

 

Zca Wójta: Z całym szacunkiem dla inicjatywy Pana Franka natomiast jest tak, że jak jest coś 

niezgodne z prawem to Wojewoda ma bardzo mały wpływ, że coś się z nim załatwi, że on uchwały 

nie uchyli. Jest nadzór prawny Wojewody, tam jest armia prawników.  

Radny Jankowski: To nie o to chodzi, że coś jest niezgodne z prawem, bo chodzi o kwestie 

informacyjne. 

Zca Wójta: Pewnie zdarzają się takie sytuacje, że bardziej nadzór się pewnych kwestii że tak powiem 

czepia. Czym to jest motywowane to inna sprawa. Natomiast jeżeli uchwała jest dobra i się generalnie 

do niej nie można przyczepić, to się nie przyczepią, a jeżeli jest niezgodna z prawem to i interwencja u 

Wojewody nic nie pomoże.  

Przewodnicząca: Jeżeli jest niezgodna z prawem wg wojewody, to i tak mamy prawo powalczyć o tą 

nazwę. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości Słońsk. 

Uchwała ma nr XXIX/177/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3 – podpunkt 10) zasady udzielania i rozmiaru obniżek w realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze, 

oraz udzielenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedy 

Projekt zaprezentowała zastępca wójta. 

Zca Wójta: Projekt uchwały został opracowany z wniosku Dyrektora ZS. Chodzi o obniżenie 

obowiązkowego wymiaru godzin dla kierownika przedszkola samorządowego w Słońsku. 

Dotychczasowy wymiar to jest 20 godz. Wniosek Pani Dyr. o obniżenie tego wymiaru do godz 10 z 

uwagi na trwającą rozbudowę przedszkola i dodatkowe obowiązki z tym związane. Wymiar pracy 

Dyrektora zespołu i wicedyrektora zostaje na niezmienionym poziomie czyli ze starej uchwały. 

Dodatkowo uregulowaliśmy zasady wynagradzania logopedy szkolnego. To jest nowa osoba w szkole 

w tej chwili prowadzi zajęcia logopedyczne w Przedszkolu, nie wiem jak jest w szkole, bo wczoraj 

padały takie pytania. To może Pani Dyrektor później udzieli odpowiedzi. Nieważne ile tych godzin 

jest, ważne jest to żeby wiadomo było z jakiej stawki tego logopedę wynagradzać, z jakiego wymiaru 

godzin. Te 20 godzin one najprawdopodobniej będą także zapisane w Karcie nauczyciela, która 

zostanie zmieniona w przyszłym roku i będzie to najprawdopodobniej 22 godziny. Czyli przez jakiś 

czas będziemy mieć 20 godzin, a po nowym roku kiedy wejdzie logopeda w kartę nauczyciela to 

będzie po prostu inny wymiar i taka będzie zmiana. Nasza propozycja na razie 20 godzin. Też 

patrzyliśmy jak to mają inne gminy, bardzo różne są uregulowania, ale my tu Państwu tak to 

zaproponowaliśmy. 

Wójt: Będziemy wprowadzać według potrzeb na dzisiaj mamy 8 godzin, po nowym roku jeżeli będzie 

potrzeba więcej, to będzie więcej godzin.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek w realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowisko 

kierownicze, oraz udzielenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedy. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad udzielania, i rozmiaru obniżek w 

realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono 

stanowisko kierownicze, oraz udzielenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

logopedy  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwagi i zapytania do projektu uchwały na sesji zgłoszono:  
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Przewodnicząca: Na wniosek Pani Dyr. zostają obniżone godz. dydaktyczne dla kierownika 

przedszkola do 10. Pani Dyrektor podyktowane to jest czym?  

Dyrektor: Zapewnieniem bezpieczeństwa, czyli krótko mówiąc wzmożonym nadzorem nad 

bezpieczeństwem dzieci i docelowo będzie więcej oddziałów, więc Pani Kierownik będzie miała 

więcej oddziałów jeżeli chodzi o zlecony nadzór pedagogiczny i organizacyjny nad działalnością 

jednostki. Tym to było podyktowane  

Przewodnicząca: A proszę mi powiedzieć, kwestia logopedy. Rozumiem, że jest osoba zatrudniona i 

zajęcia z logopedii są w przedszkolu, i  w szkole prowadzone, jak to wygląda?  

Dyrektor: Na dzień dzisiejszy zajęcia logopedyczne prowadzone są w przedszkolu. Docelowo tak, jak 

to już tu było wspomniane kolejna grupa dzieci została przebadana na mój wniosek przez poradnię 

Psychologiczno - Pedagogiczną pod względem logopedycznym i psychologicznym. Rodzice składają 

wnioski, więc docelowo wystąpię o zwiększenie liczby godzin w przedszkolu na zajęcia logopedyczne 

w momencie kiedy wnioski spłyną. Wszyscy rodzice, którzy dostali, z Panią Kierownik uzgodnię, czy 

już każdy rodzic wniosek złożył. Natomiast w szkole na dzień dzisiejszy jeszcze nie ma. Pan Artur, 

który miał te zajęcia prowadzić ma w tej chwili zwolnienie do 1 grudnia. Jak wróci to te zajęcia 

zostaną przydzielone. Spowodowane jest to tym, że Pani logopeda z przedszkola ma jeszcze inne 

placówki poza naszą gminą, więc liczba godzin też jest ograniczona, a w tej chwili te godziny, które 

będą dodatkowo, mam nadzieję, że będzie w stanie te wszystkie godziny zagospodarować, żeby ona je 

realizowała. Chciałabym żeby w szkole była jeszcze jedna osoba. Jest jeszcze jedna różnica w 

związku z tym, że Rada przyjęła uchwałę o pensum dla logopedy zatrudniając logopedę w przedszkolu 

ja nie mogłam zatrudnić go jako logopedę nauczyciela, w związku z tym, że nie było ustalonego 

pensum dla logopedy i ja bym naruszyła wtedy prawo. Zatrudniony logopeda w przedszkolu jest na 

umowę zlecenie i ustalono stawkę godzinową mieszczącą się w stawkach, które ja mogę przydzielić. 

Natomiast pan Artur, jak podejmie realizację zajęć w szkole, będzie to po prostu umowa z 

nauczycielem logopedą w oparciu o pensum, które zostanie uchwalone.   

Przewodnicząca: Czyli rozumiem, że docelowo będziemy mieli dwóch logopedów?  

Dyrektor; Tak, bo jeden z tego co rozmawiałam z panią prowadzącą zajęcia w przedszkolu, nie 

będzie w stanie tylu godz. zrealizować ponieważ ona pracuje w Sulęcinie i gdzieś jeszcze.  

Zca Wójta: Pan Artur też ma normalnie zupełnie inne zajęcia.  

Dyrektor: Chciałam powiedzieć, że tak naprawdę osobą, która miała prowadzić te zajęcia i w szkole i 

w przedszkolu był Pan Artur Wysokiński. Zamieszanie było spowodowanie chorobą, zdarzeniem 

losowym.  

Przewodnicząca: Gdyby to miał być Pan Artur Wysokiński to on miałby mieć Przedszkole i Szkołę?  

Dyrektor: Tak docelowo chcemy zrobić. Pani ma na czas określony prowadzić te zajęcia. Tutaj 

jeszcze będziemy rozmawiać z Panem Wójtem.  

Wójt; Ja myślę Pani Dyrektor, że to nie wyjdzie, bo mamy następne orzeczenia. Następne 15 osób. Ja 

uważam, że jeżeli będzie potrzeba damy po nowym roku, i na komisjach to mówiłem, damy więcej 

godzin dla pani, która prowadzi w przedszkolu, jeżeli będzie taka potrzeba,  a w szkole ma być 

dodatkowo jak Artur. Wróci to niech prowadzi w szkole zajęcia logopedyczne. Ale to uzgodnimy 

jakie są potrzeby. Wiemy, że to jest decyzja rodzica. Rodzic musi się zwrócić, że chce.  

Dyrektor: Wszelkiego rodzaju pomoc psychologiczno - pedagogiczna jest zawsze na wniosek, nawet 

jeżeli dziecko miałoby orzeczenie i my chcemy mu pomóc, a rodzic nie wyrazi zgody, albo nawet nam 

nie dostarczy tego orzeczenia, to my nie możemy. Wtedy nauczyciel jest tylko zobowiązany w trakcie 

realizacji zajęć obowiązkowych dostosować wymagania, jeżeli będzie taka potrzeba. Natomiast 

wszelkie inne dodatkowe godziny, wszystko jest na wniosek, sami nie możemy podjąć decyzji. 

Wniosek jest raz i później jeszcze zgoda na zaproponowane zajęcia w takiej formie  

Przewodnicząca: Pani Dyr. A ile ma Pani wniosków w szkole? 

Dyrektor: Na dzień dzisiejszy jest 12, ale też te wnioski nie spłynęły tak jak rodzice zostali 

poinformowani we wrześniu w szkole. Wnioski spływały do końca października, natomiast w 

przedszkolu do 20 września.  Zajęcia żeby ułożyć, bo dzieci mają zajęcia obowiązkowe, a dziecko nie 

może być brane na zajęcia logopedyczne jak jest podstawa programowa, obowiązkowe zajęcia są 

niepodważalne i dopiero po zajęciach obowiązkowych. Wśród tych dzieci w szkole mamy dzieci 

dojeżdżające, więc to nie jest tak, że ktoś tak sobie to ułożył. To trzeba naprawdę zaplanować 

rozdzielić te dzieci i zaplanować zgodnie z ich planem zajęć.  
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Zca Wójta; Trzeba też wziąć pod uwagę to, że od sierpnia przyszłego roku będzie prawie 200 dzieci 

w Przedszkolu. Tych potrzeb na pewno będzie sporo.  

Dyrektor: W zależności od potrzeb od wpływających wniosków, wtedy mój wniosek idzie w oparciu 

o wnioski rodziców. 

Wójt: Proponuję dzisiaj tą dyskusję zamknąć. Mamy dzisiaj przydział 8 godz logopedii na podstawie 

tych pierwszych orzeczeń, które otrzymaliśmy i do końca roku nie zmienimy dlatego, że logopeda nie 

ma możliwości wygospodarowania więcej czasu na zwiększenie ilości godzin. Drugi Pan Wysokiński 

ma chorobowe i do końca roku nie przyjdzie. Dlatego proponuję zakończyć sprawę logopedy. Pani 

Dyr. będzie miała decyzję rodziców co do wydanych orzeczeń, to przyjdzie Pani i powie, że potrzeba 

8 czy 10 godzin w przedszkolu i my zdecydujemy. Zrobimy aneks do arkusza organizacyjnego i to 

będzie przydział godzin, ale musimy z tą Panią też rozmawiać z panią logopedą żeby tak ustawiła 

sobie plan żeby była możliwość zwiększenia jeszcze godzin od stycznia.  

Radny Jankowski: W jakich grupach te zajęcia się odbywają?  

Dyrektor: We wszystkich grupach.  

Radny Jankowski: Ile osób jest w grupie?  

Dyr. Zgodnie z przepisami do 4 osób. 

Wójt: Ale to logopeda określa w jakich grupach są zajęcia.  

Dyr. To są indywidualne przypadki. Dwoje dzieci ma indywidualne zajecia, pozostałe mogą być w 

grupach do 4 osób.  

Radny Jankowski: W projekcie zmniejszenia ilości godzin mieliśmy, że z 20 na 10 i że pozostałe 

godziny to znaczy Pani Dyrektor i Wicedyrektor w sensie dydaktycznym są na poziomie 2 i 4. Tylko 

chciałem zapytać jakie to są godziny, które pani realizuje?  

Dyrektor: Godziny z etatu pedagoga. 

Radny Swoboda: Mam pytanie, bo mówimy tu o zatrudnieniu logopedy na umowę zlecenie a w tym 

naszym projekcie będzie jako nauczyciel na etacie 20 godzinnym. Jaka jest różnica? czy korzystnie 

finansowo jest jeśli mamy zatrudnionego logopedę na umowę zlecenie?   

Zca Wójta: Zależy co się w umowie zlecenia zapisze.  

Radny Swoboda:  Nauczyciel teraz nie będzie pracował za darmo  

Zca wójta: W umowie można różne rzeczy zawrzeć.  

Radny Swoboda:  Jaka jest stawka godzinowa Pani logopedy w przedszkolu? 

Dyr.: Stawka godzinowa na umowie zlecenie to może być maksymalna jak dla nauczyciela 

dyplomowanego, natomiast w momencie kiedy zatrudniamy nauczyciela logopedę to on dostaje 

zaszeregowanie jakie mu przysługuje z jego wynagrodzenia zasadniczego w tabeli. Jeżeli chodzi o 

umowę zlecenie, jeżeli nam bardzo zależy, a logopeda nie jest nawet nauczycielem stażystą, bo może 

być specjalistą bez przygotowania pedagogicznego, to może dostać stawkę nauczyciela mianowanego 

a nawet dyplomowanego, po to tylko żeby go zachęcić, żeby przyszedł, tak może być.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zasad 

udzielania, i rozmiaru obniżek w realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze, oraz udzielenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedy. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 13 „za”, 1 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek w realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowisko 

kierownicze, oraz udzielenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedy. 

 

Uchwała ma nr XXIX/178/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

 

Do punktu 5 podpunkt 11) -zmiany Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Słońsk na lata 

2017-2020 z perspektywą do 2022 roku. 

Projekt zaprezentowała zastępca wójta. 
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Plan Gospodarki Niskoemisyjnej wymaga zmiany w związku z koniecznością wprowadzenia do planu 

nowych przedsięwzięć: inwestycji w budowę farmy fotowoltaicznej oraz termomodernizacji 

budynków Zakładu Karnego. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Słońsk na lata 2017-2020 z perspektywą do 2022 roku. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany  Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Słońsk na lata 2017-2020 z perspektywą do 2022 roku. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany  Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Słońsk na lata 2017-2020 z perspektywą do 2022 roku. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 14 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Słońsk na lata 2017-2020 z perspektywą do 2022 roku 

Uchwała ma nr XXIX/179/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

Do punktu 5 podpunkt 12) – uchwalenie programu współpracy Gminy Słońsk z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2018. 

Projekt zaprezentowała zastępca wójta. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Słońsk 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018. 

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy 

Gminy Słońsk z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2018. 

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

programu współpracy Gminy Słońsk z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 14 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie uchwalenie programu współpracy Gminy Słońsk z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018. 

 

Uchwała ma nr XXIX/180/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 5 podpunkt 13) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły podstawowej im. Przyjaźni narodów w zespole Szkół w Słońsku w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w Słońsku  

Projekt zaprezentowała zastępca wójta. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy i zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie opinii. 

Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w Słońsku w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w Słońsku.  

Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły podstawowej im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w 

Słońsku w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w Słońsku.  

Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oznajmił, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły podstawowej im. Przyjaźni Narodów w Zespole 

Szkół w Słońsku w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w 

Słońsku  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Oddano głosów 14, w tym: 14 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły podstawowej im. Przyjaźni Narodów w zespole Szkół w Słońsku w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Przyjaźni Narodów w Zespole Szkół w Słońsku.  

Uchwała ma nr XXIX/181/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 6 - Interpelacje Radnych  

 

Radny Banasik : Mam dwa pytania co do sprawozdania wójta. Może coś więcej na temat schroniska 

czy Pan te rozmowę prowadził? I co do remontu drogi co Pan z Nadleśniczym prowadził dyskusję, 

ogólnie na ten temat coś więcej  

Wójt: Odnośnie drogi, to Nadleśniczy, przed podjęciem uchwał odnośnie likwidacji dróg, 

zorganizował spotkanie i chciał żebyśmy my partycypowali w kosztach remontu tej drogi od drogi 

Chartowskiej do  jeziora Radachowskiego, którą Nadleśnictwo wykonało. Był ode mnie pracownik 

Tomasik, ale ja się nie zgodziłem na to. Nie mamy żadnej podstawy żeby te środki publiczne 

wyasygnować na tą drogę, to jedno. 

Drugie, jeżeli chodzi o schronisko, to na spotkaniu w Górzycy była Pani Beata. Do gmin, które są już 

w tym ,,Związku” Słubice, Górzyca i Kostrzyn miały dołączyć 4 gminy: Rzepin Cybinka Ośno i 

Słońsk. Z tego wycofała się Cybinka i Rzepin, został tylko Słońsk i Ośno. My z Ośnem deklarujemy, 

że chcemy razem partycypować w kosztach budowy. Jednak pierwotna wartość budowy, rozbudowy 

czy budowy nowego schroniska, gdzie 4 gminy miały partycypować w kosztach, była bardzo wysoka 

ok 2 mil. zł. Ale na spotkaniu w Kostrzynie padła propozycja, że zrezygnujemy z takiej rozbudowy 

kosztownej, że opracowanie dokumentacji kosztorysowej i projektowej na siebie wzięły te gminy, 

które już tam istnieją czyli Słubice, Kostrzyn i Górzyca i po tym opracowaniu, ale bardzo różnym od 

tego pierwotnego, przedstawią nam koszty. Także jak będzie tylko informacja to przekażę, ale na 

pewno będzie to dużo tańsza inwestycja niż ta pierwotnie która była proponowana. 

 

Sołtys Przyborowa: Panie Wójcie Pani Przewodnicząca. Będę powielał swoje zapytanie i prośbę, bo 

brałem udział w komisji szacowania strat spowodowanych przez tegoroczne wichury, kukurydza 

poniszczona i jeszcze o drogach polnych. Mam też takie zapytanie, czy jest możliwość z podatków 

rolnych, jakie wpłacają rolnicy jakąś kwotę co roku przeznaczyć na jakąkolwiek drogę, drogę do 
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naszych pól. Panie Wójcie nie ma możliwości żebym ja, czy rolnicy kupowali coraz większy sprzęt 

żeby do tego pola dojechać. Mnie nie stać żeby kupić ciągnik 300 koni żeby dojechać np. do swoich 

gruntów i wielu rolników czy Sołtysów z naszych wiosek ma ten problem, widzą jakie są drogi 

dojazdowe do pola. Czy jest taka możliwość? 

Wójt: Na pewno jest możliwość składania wniosków na konkretną drogę, ale ważny jest tytuł prawny 

do drogi. Mieliśmy teraz taką sytuację, i znasz ją, jest to droga Skarbu Państwa. Wniosek był złożony 

na remont, składający wniosek dostał pieniądze, ale jeżeli chodzi o dopłatę żeby zrealizować to 

zadanie, to wszyscy się wypięli. W żaden sposób Gmina nie mogła na ten cel wydać środków 

publicznych, a Starosta w ogóle zrezygnował z dofinansowania, bo droga jest Skarbu Państwa.  

Sołtys Przyborowa: Ale są też inne drogi i też są bardzo zniszczone.  

Wójt:  Ale to trzeba się odnosić indywidualnie do każdej, którą wskażecie, bo wy najbardziej 

uczęszczacie tymi drogami.  

Sołtys Przyborowa: Ale żeby Sołtysi znali numery tych dróg bo np. na dzisiejszy dzień na moje pole 

nie wiem jaka to jest droga.  

Wójt: Wystarczy przyjść do urzędu, określić gdzie, a my znajdziemy na mapach, proszę się nie 

martwić bo niektóre nie są wykazane jako drogi, to są jako działki gruntu.  

Sołtys Przyborowa: Czyli wnioskuję, że jeżeli Sołtysi czy rolnicy zgłoszą się z taką prośbą do Pana 

Wójta, to chociaż jedna zostanie zrobiona w danym roku?  

Wójt: Nie ma problemu. Wnioski możemy składać do Departamentu Rolnictwa, nie jest to duże 

dofinansowanie bo w granicach 30% ale są to jakieś pieniądze.  

 

Sołtys Chartowa: Czy remont naszej świetlicy został ujęty w budżecie na 2018 rok? 

Wójt: Nie został ujęty. 

Sołtys Chartowa: Prosił bym o pisemna odpowiedź.  

Wójt: Będzie pisemna odpowiedź.  

 

Zca Wójta: Chciałabym poinformować o wczorajszym spotkaniu, o którym Wójt czytał w 

sprawozdaniu, z Komendantem Powiatowym Policji. Nie pamiętam tytułu konferencji, w każdym 

razie chodziło o to, że policja zaprezentowała nowe aplikacje internetowe usprawniające ich pracę i 

które mają być pomocne dla mieszkańców. Jak się coś dzieje to po prostu klikamy, a policja musi 

odpowiedzieć w ciągu 5 dni. To jest dostępne na ich stronie internetowej. 

Podano też informacje, iż na terenie naszej gminy stale pracują ankieterzy z Głównego Urzędu 

Statystycznego. Ankieterzy chcieli się po prostu przedstawić mieszkańcom, tak aby nie byli 

anonimowi, bo zdarza się, że ludzie nie znając ich po prostu się obawiają wpuścić do mieszkania. 

 

Sołtys Lemierzyc: Na ulicy Śródmiejskiej są dziury. Jaka szansa jest zrobienia wyprostowania jej 

troszeczkę?  

Wójt: Na pewno teraz nie puścimy równiarki, z tego względu, że jest zbyt mokro. Jeżeli się trochę 

osuszy, weźmiemy równiarkę i walec i te drogi, które potrzebują takiego naprawienia to zrobimy.  

Sołtys Lemierzyc: Jeszcze jedno chciałam wiedzieć, jak coś radni na przykład w Lemierzycach piszą 

np. o śmieciach czy coś takiego, czy ja powinnam o tym wiedzieć?  

Wójt: Pani jako Sołtys powinna regulować tą pracę całej Rady Sołeckiej, mieszkańców to jest wasza 

społeczność.  

Sołtys Lemierzyc: Rozumiem Panie Wójcie, ale jest pismo od Pana Skrzypnika. W sklepach są dwie 

listy w sprawie Słońska, śmieci, tych worków.  

Wójt; Chodzi o PSZOK? Punkt Selektywnej zbiórki odpadów? No jest i co ? komu przeszkadza?  

Sołtys Lemierzyc: Ja nie wiem. Zbierają takie podpisy. Pytałam w Słońsku Sołtysów to oni takiego 

czegoś nie mają. 

Wójt: Chcieliśmy kiedyś w Chartowie zrobić wysypisko, to nie chcieli, to wzięliśmy do Słońska. Ale 

ja myślę, że ten punkt jest najbardziej praktyczny, ten który jest w Zakładzie wodno- ściekowym. 

Wiem, że komuś się nie podoba, że dwa dni są worki nieodebrane z plastikami, ale to nie jest 

szkodliwe dla kogokolwiek. Dwa dni i przyjeżdżają i zabierają. Jest to punkt bardzo dostępny dla 

mieszańców, nie gdzieś na uboczu, co pierwotnie sugerowano żeby na Przyborowie koło oczyszczalni 

ścieków. Proszę sobie wyobrazić, my dzisiaj mamy w centrum prawie Słońska punkt selektywnej 

zbiórki odpadów, każdy może wszystko przywieźć wszystko będzie odebrane, a po lasach proszę 
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zobaczyć ile jest śmieci. Jeżeli byśmy ten punkt oddalili jeszcze dalej to one w ogóle nie byłyby 

dowiezione. Naprawdę ten punkt selektywnej zbiórki spełnia swoją rolę, i tym bardziej jest tam teraz 

taka opieka, że też nie pozwolą przywieźć komuś byle jakie śmieci, jak to bywało kiedyś.  

A każdy ma prawo pisać.  

Proszę państwa to nie są śmieci komunalne, to są selektywne po selekcji, plastiki, szkło, odpady 

drewniane i to jest odbierane na czas.  

 

Sołtys Polnej: Po wiatrach został przewrócony przystanek szkolny i on dalej leży, co z nim będzie ? 

Wójt: Jest nowy zamówiony i czekamy bo jest dużo zamówień tych przystanków po wichurach.  

Sołty Polnej: A były zamówione?  

Zca Wójta: Do polowy grudnia ma być dostarczony.  

Sołtys Polnej: Pan Skrzypnik dzisiaj napisał w Internecie, że ja mam przystanek zamontować. Dla 

mnie to jest chory człowiek.  

Wójt: To proszę odpisać do Pana Skrzypnika.  

 

Radny Jankowski: W związku z tym spotkaniem, które miało miejsce pomiędzy panem Wójtem                 

i Sołtysami, a dotyczyło między innymi kwestii melioracji, ja obiecałem, że złożę wniosek, i teraz 

chciałem to zrobić, wniosek o spotkanie między władzami gminy a rolnikami w celu ustalenia jakie są 

obowiązki rolników dotyczące budowy kanałów i utrzymania, po prostu żeby te kwestie były dla obu 

stron wyjaśnione.  

Wójt: Może spytajmy się rolników czy Sołtysów czy oni nie wiedzą co do nich należy? My ten temat 

wałkujemy z 10 - 15 lat. Mieliśmy spotkania z Lubuskim Zarządem Melioracji i to właśnie rolnicy to 

właśnie Sołtysi wypowiedzieli się jak melioracje na terenie Gminy Słońsk przeprowadzać. Tak 

Sołtysi?  

Radny Jankowski: To może warto przypomnieć te zasady, które były ustalone, chodzi po prostu o 

możliwość dialogu. 

Wójt: Ja uważam, że to jest zbędne. Pani Przewodnicząca zdecyduje i radni, proszę bardzo. Rolnicy 

są świadomi, że melioracja szczegółowa do nich należy i postawili jasno sytuację, że jeżeli 

podstawowa melioracja będzie zrobiona, to oni wszystko zrobią, i wystarczy, tak było postanowione. 

Proszę sobie przypomnieć  jak był Starostą Pan Kubiak, ile spotkań było we wsi. My chcieliśmy 

razem ze Starostwem partycypować w kosztach odbudowy melioracji szczegółowej i rolnicy się nie 

zgodzili.  

Radny Jankowski: Od czasu gdy Pan Kubiak był starosta już troszkę wody upłynęło i warto pewne 

ustalenia przypomnieć.  

Wójt: uważam, że ten wniosek powinien być skierowany do Radnych Powiatowych i żeby takie 

spotkanie zrobili, bo to Powiat jest decydentem w sprawie wykonania melioracji szczegółowych to 

Powiat może nadać decyzję wykonalności, nie Gmina.  

Radny Jankowski: Może to być spotkanie trójstronne rolnicy, Radni Powiatowi, i powiedzmy pan.  

Przewodnicząca: Ja myślę, że rolnicy doskonale wiedzą, i mają świadomość co mają robić.  

Sołtys Budzigniewa: Przyszła do mnie Pani Myczka i prosiła żeby Wójta się spytać jak tam z jej 

podaniem, z odpowiedzią na oświetlenie tam koło domu.  

Wójt: W Jamnie?  

Sołtys Budzigniewa: Ale ona jeszcze należy pod Budzigniew, ona jest na końcu.  

Wójt: Tam nie ma możliwości żeby założyć oprawę, bo trzeba robić projekt i nowe przewody. Ja nie 

mogę lampy nowej postawić u nich na słupie, bo tam nie ma przewodów oświetleniowych.  

Sołtys Budzigniewa: A to jakiś problem? 

Wójt: Trzeba dokumentację robić i pozwolenie, bo gdyby szły przewody to tylko oprawa 600 zł i jest 

ok.  

Sołtys Budzigniewa: A tak to jest duży koszt?  

Wójt: Koszt? Trzeba robić całe postępowanie na jedną lampę.  

Sołtys Budzigniewa: tzn, że nie będzie wcale, nie ma takiej możliwości?  

Wójt: Jaka jest potrzeba tam? Jeden dom 50m od Skorka, i tam na rogu jest lampa. Myślę, że najlepiej 

żeby był jakiś ciąg, ileś domów, gospodarstw, to jeszcze rozumiem, tam jest 50m, i do nich trzeba by 

było ciągnąć cztery przewody, a druga sprawa trzeba czujkę założyć.  
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Sołtys Budzigniewa: Czyli mam jej przekazać, że nie ma możliwości?  

Wójt: Jedynie jeżeli Rada zdecyduje, to trzeba zaplanować środki na całą inwestycję łącznie z 

pozwoleniem na budowę.  

 

Radny Banasik: Mam pytanie do Pana Franka czy Powiat już wyłonił wykonawcę utrzymania dróg w 

okresie zimowym czy jeszcze nie, czy coś wiadomo w tym temacie?  

Radny Jamniuk: Z tego co wiem jest dwóch wykonawców, tylko są jakieś nieścisłości papierkowe 

ale to będę wiedział do końca tego tyg. A tamte sprawy, które były poruszane na poprzedniej sesji 

….to od razu odpowiem, że zostały już zgłoszone, i że lipy drzewa, tam były zgłaszane, topole, to 

było wpisane, dostałem informację, że Powiat się zwracał do Urzędu Gminy o uregulowanie tej 

sprawy, ale nie dostał jakby zgody na ten temat, więc nie wiem na ile to jest prawdą na ile nie, ale 

jeszcze raz Pan Gryz ma się wypowiedzieć w tej sprawie. Pan Czerwiński jeszcze też zgłaszał swoją 

sprawę to też zostało już załatwione, dostałem potwierdzenie na piśmie od Pana Naczelnika Gryza 

jeśli o to chodzi. 

 

Dyrektor ZS: Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie, Szanowna Rado ja bym chciała serdecznie 

podziękować za te wszystkie inwestycje, które są zrealizowane i są realizowane w oświacie oraz za 

zaplanowanie w budżecie zakupu 25 komputerów, bo to też po pierwsze usprawni pracę szkoły, po 

drugie jest na wniosek rodziców, ponieważ chcą dziennik elektroniczny. Nie było by to możliwe 

gdyby nie doposażenie w laptopy no i oczywiście Państwo wiecie, że ten szerokopasmowy Internet 

jest jakby podstawą, bo do momentu kiedy nie zostanie doprowadzony do szkoły to przepływ danych 

byłby i tak zablokowany, więc myślę, że ta inwestycja w najbliższym czasie będzie zrobiona i zakup 

tych komputerów umożliwi nam prowadzenie dziennika elektronicznego, także dziękuję serdecznie.  

Wójt: Pani Dyr. podziękujemy, ale to dopiero jak Rada przyjmie budżet na przyszły rok to możemy 

rozmawiać.  

 

Radny Jamniuk: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, mam w sumie 3 punkty do przedyskutowania, 

niemniej jednak chciałbym zaznaczyć tutaj taką sytuację, z powodu której jest mi bardzo przykro. 

Otóż wiele lat temu Pan Wójt zwrócił się do mnie o dofinansowanie fontanny, faktycznie może Pan 

Skrzypnik drastycznie niektóre rzeczy robi i się zachowuje, niemniej jednak pokazał oblicze w jaki 

sposób darowanemu koniowi zęby się wybija i bardzo mi przykro z tego powodu, że w tak prostej, 

banalnej sprawie nie można zapanować nad tymi śmieciami. Panie Wójcie ubolewam nad tym, stąd 

też informuję, że złotówki nie dołożę do żadnej pana prośby. W drugiej sprawie, chciałbym 

powiedzieć tutaj jeśli chodzi o rolników, to spotkanie z mieszkańcami jest potrzebne chociażby po to, 

że ich w ogóle nie ma, a są w kuluarach dyskusje, zakulisowe rozważania, i tylko Pana racje, niestety 

powinniśmy rozważać w szerokim kręgu, ponieważ chociażby kwestia taka, wiem, że lada chwila 

będziemy mieli odpowiedź w sprawie dostępu do informacji publicznej ile podatku rolnego ląduje w 

budżecie gminy. I nie robi pan żadnej łaski, ani Rada ujmując w budżecie jakiekolwiek propozycje, i 

jakiekolwiek inwestycje drogowe na polach, i to jest standardem w UE, i w wielu polskich wsiach, i 

terenach wiejskich, i powinno to być standardem również u nas. Od czegoś trzeba zacząć. Jeżeli my 

będziemy wychodzili z założenia, że wiemy tylko i wyłącznie najlepiej, a reszta póki się nie upomina 

to niech tak będzie dalej, to niestety tutaj popieram Sołtysa Przyborowa pana Matkowskiego. Niestety 

ten temat trzeba zauważyć szerzej. Jeżeli nie będziemy dyskutować o tym, nie będziemy wychodzić 

do społeczeństwa, tym bardziej chwaląc się, że nasza gmina jest typowo rolnicza i utrzymuje się w 

znaczniej mierze z dotacji podatkowych od rolników, to niestety ta sprawa będzie pomijana i tak długo 

jak się o tym mówi, że póki ktoś się nie czepi do ogona będziemy jechać swoim torem myślenia, taka 

domena myślenia będzie standardem, ale niestety tak dłużej już nie może być. Stąd też apeluję i 

chciałbym zauważyć, że jeżeli Radni nie będziecie podzielać tego poglądu, że powinniśmy 

dyskutować… Wy reprezentujecie swoje środowisko, chociaż niektórzy do końca nie wiedzą, które 

środowisko reprezentują. Ostatnio usłyszałem od Redaktora z TV, że Pan radny na swoim terenie 

mówi, że nie jest radnym z tego terenu. To chciałbym zauważyć, że takie wypowiedzi są karygodne i 

to jest wstyd. Wy jesteście Radnymi Gminy Słońsk,  a nie radnym z jakiegoś terenu. Stąd też jeszcze 

raz apeluję żebyście wzięli na siebie odpowiedzialność za reprezentowanie tego społeczeństwa                   

i informowania ich o działaniach, chociażby jak było ogłoszone zebranie wiejskie przez Wójta to Wy 

powinniście co najmniej w nim uczestniczyć i zapraszać swoje społeczeństwo. Ostatnio widziałem 
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tylko dwóch radnych Gminy na tym ostatnim zebraniu, był to Jurek Piecuch i Marek Jankowski, a 

pytam się a gdzie Wy byliście. przyjmujecie funkcję społeczną. 

Wójt: Pani Przewodnicząca była, przepraszam.  

Radny Jamniuk: A przepraszam, Pani Przewodnicząca była. To niestety jest mało i wiecie co? 

żenującym jest fakt, że to jest standardem. Jedynie na wyborach sołtysa pojawia się większa liczba, 

dlatego można poinformować społeczeństwo jak do tego dotrzeć. Ja wiem, że Pani Przewodnicząca 

chciałaby mi zamknąć buzię, żebym więcej się nie wypowiadał, niemniej jednak jeżeli wy tego nie 

zrobicie, nie zrobicie takiego zebrania, to ja je zorganizuję i zapewniam Was, że będzie bardzo dużo 

ludzi uczestniczyło. 

Przewodnicząca: Ma Pan prawo. 

Radny Jamniuk: Wiem, że mam prawo Pani Przewodnicząca, nie musi mnie Pani uświadamiać, 

doskonale sobie z tego zdaję sprawę funkcjonując już 16 lat w samorządzie. Wyjątkowo lepiej wiem 

jakimś dziwnym sposobem jak dotrzeć do tego społeczeństwa, żeby była frekwencja na zebraniu 

wiejskim i muszę powiedzieć do pana Wójta, że ostatnio w Ownicach było mało, bo mieszkańcy 

pytali czy jest to istotne? Ja mówię: nie bo jest to zebranie w sprawach scaleniowych, więc gdyby była 

taka wola, ważne dyskusje, jeżeli ktoś by miał w takiej kwestii coś do powiedzenia to informowałem, 

że będzie tylko ogłoszenie decyzji scaleniowych, stąd też mieszkańcom czasem nie warto zawracać 

głowy. Chociaż dobrym obyczajem byłoby to, żeby wypracować pewien system dyskusji. Ja 

uczestniczyłem i w Sesjach Rady Miasta Gorzowa i w Sesjach Rady Powiatu i w sesjach Sejmiku od 

wielu lat. Jest tutaj standardem dziwnym, i z czego ja też nie ukrywam wielokrotnie korzystam jako 

Sołtys. Tutaj dyskutujemy i uskuteczniamy dyskusję na poziomie jakieś tam śmiesznej lampy, takie 

dyskusje. Pan Wójt powinien nauczyć Sołtysów dyskutować wcześniej, po to jest Urząd i po to jest 

Wójt na Urzędzie, a Sołtys może zadzwonić, może przyjechać, porozmawiać, a tak zamiast 

dyskutować o przestrzeni rozwoju przedsiębiorczości, rozwoju Gminy, pozyskiwaniu środków 

zewnętrznych, planie na rozwój nowych jakiś działań w społeczeństwie, to my dyskutujemy o 

lampach na Sesji Rady Gminy. To się nie spotyka na żadnych sesjach tak szczegółowo jak właśnie 

tutaj i to jest taki właśnie dziwny standard i na tym chciałbym zakończyć, niemniej jednak jeszcze raz 

apeluję Pani Przewodnicząca aby wziąć ten wniosek formalny Radnego Jankowskiego pod 

przegłosowanie, czy jest potrzebne takie spotkanie. Chciałbym widzieć jak Radni się zachowają. Jeżeli 

będzie potrzeba ze względów formalnych Pan Jankowski za chwileczkę wstanie i jeszcze raz złoży ten 

wniosek żebyście przegłosowali, czy robimy szeroko pojęte zebranie wiejskie z Sołtysami na czele i 

rolnikami żeby wypracować jakieś wspólne działanie, a może unikniemy niepotrzebnych dyskusji, a 

może wypracujemy jakieś nowe stanowisko.  

Jeśli chodzi o ulicę 3 Lutego, wiem Pani Przewodnicząca, że może wychodzę przed szereg, ale 

zapewniam panią, że nie chciałbym wychodzić przed szereg i w tej chwili wolałbym siedzieć od 

samego początku tutaj na Sesji lub u siebie w firmie i robić pieniądze, niż jeździć i wypełniać 

obowiązki Wójta. Niestety papierkami nie załatwimy wielu spraw, chociażby błędnie argumentując, 

uzasadniając pismo do IPN-U, że 3 Lutego powinna być bo w tym czasie wyzwoliło się obóz 

faszystowski. Niestety to było 30 stycznia, a nie 3 lutego, i takimi uzasadnieniami narażacie na 

pośmiewisko urząd, który powinien doskonale wiedzieć, że to nie było 3 lutego, to było troszeczkę 

wcześniej, więc uzasadnienie co do ul. 3 Lutego… Panie Wójcie niech Pan nie kiwa głową.  

Wójt: Trzeba czytać to uzasadnienie ze zrozumieniem. Ja rozmawiałem przed chwilą z Wojewodą i 

się dziwię kto Panu dał upoważnienie występować.  

Radny Jamniuk: Pan wybaczy, upoważnienia od Pana nie potrzebuję, ani od Pani Przewodniczącej, 

ale póki co jestem przedstawicielem wybranym do Rady Powiatu i jeżeli widzę nieudolność Urzędu… 

Wójt: Nieudolność Rady? Urzędu? przepraszam! A kto podejmuje uchwały? Czyj obowiązek jest o 

nazewnictwie ulic? Rady Gminy!  

Radny Jamniuk: Mam zapewnienie Wojewody, że jeżeli będzie taka argumentacja i taka uchwała to 

powinno być bardzo dobrze jeśli chodzi o ul. 3 Lutego.  

Przewodnicząca: Powiem tylko tak, jak Pan skończył. Proszę nie pozwalać sobie na to, żeby Pan tu 

edukował radnych i podważał czyjeś kompetencje. 

Radny Jamniuk: Pani Przewodnicząca, wypraszam sobie. W takiej kwestii proszę zachować 

bezstronność, proszę spojrzeć na regulamin i według regulaminu mnie upomnieć.  

Przewodnicząca: Radny wie jakie ma obowiązki i jakie ma przywileje. Tutaj, jak jesteśmy piętnastka, 

każdy ma swój rozum i myślenie i mamy kontakt ze społeczeństwem i to my wiemy najlepiej, a nikt 
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nam nie będzie narzucał, że na konkretne sprawy mamy na baczność się stawiać. Każdy odpowiada za 

siebie. Podsumowując tą dyskusję nie chciałabym, żeby Pan tutaj nie wytykał, bo nie potrzeba tu 

sporów i kłótni, każdy ma rozum, każdy był wybrany w wyborach demokratycznych wolą wyborców i 

każdy reprezentuje jakąś grupę i robi to tak jak uważa za słuszne, zgodnie ze swoim rozumowaniem i 

chciałabym, żeby to wszyscy przejęli do wiadomości. My Panu nie wytykamy jak pan tam działa w 

Powiecie chociaż możemy mieć uwagi bo nie wszystko się udaje. Nie zwracamy uwagi, że może źle 

pan robi, nie potrafi pan, że to się nie udaje Panu, czy radnemu drugiemu i wszystko jest zrozumiałe.  

Radny Jamniuk:  Jeżeli robię coś źle to proszę mi zwracać uwagę, i tak właśnie wy powinniście 

przyjąć. Nie ma ludzi nieomylnych, nie ma ludzi doskonałych i zapewniam Was, że obserwuję przez 

16 lat radę i niewiele osób tutaj widzę, żeby się wyrywało z jakimikolwiek inicjatywami, pomysłami i 

tak dalej. Chociażby np ostatnimi czasy, prosiłem na ostatniej Sesji, też chciałem zapytać Pana 

Łyczkowskiego o uzasadnienie swojej wypowiedzi pod moim adresem. 

Radny Łyczkowski: I nie otrzyma Pan.  

Radny Jamniuk:  Ja 300 lat nie będę czekał kiedy może się Pan zastanowi nad jakimś uzasadnieniem. 

W związku z powyższym kiedy ono przyjdzie to przyjdzie, ja uważam, że mnie z art. 2 naraziło to na 

utratę zaufania publicznego, w związku z tym kieruję sprawę do kancelarii prawnej żeby tą sprawę 

wyprostować.  

Radny Łyczkowski: Bardzo proszę. Pana argumentacja i sposób prowadzenia dyskusji, Pana 

erudycja, elokwencja to mnie poraża. Myślałem, że jest Pan człowiekiem na poziomie. Ja też sprawę 

złożę do kancelarii i też złożę zawiadomienie, bo też pan mnie obraził i też moją rodzinę naraził na 

straty moralne co najmniej. Także na pewno się spotkamy w Sądzie.  

Przewodnicząca: Dziękuję bardzo. A jeszcze jedno, bo to mi nie daje spokoju. Proszę powiedzieć na 

temat zmiany nazwy ulicy. Co Pana upoważniło do tego? żeby Pan? informacja była, że jest pan u 

Wojewody, że Pan jedzie do Wojewody w kwestii, które są w kompetencji Rady? Opinia, która była  

wydana przez Komisje wczoraj jest tylko opinią. Dzisiaj Rada podjęła uchwałę, godzinę temu w  

kwestii, do której jest zobowiązana, więc ja nie rozumiem Pana działania do przodu. Państwo 

mówiliście, że na czwartek jest Pan umówiony na spotkanie z Wojewodą. Nie wiem dlaczego nie 

czekał Pan na decyzję Rady w kwestii uchwały tylko pojechał pan. Dla mnie to jest niezrozumiałe.  

Radny Jamniuk: To jest bardzo prosta przyczyna. Otóż Pani Przewodnicząca wczoraj kazałem 

zadzwonić dla pracownika mojego biura do biura Wojewody, czy możemy się spotkać dzisiaj 

ponieważ jutro mam w Kielcach podpisanie dużego kontraktu. 

Przewodnicząca:; Ale jechał pan w kwestii zmiany ulic, która jest w  kompetencji Rady. Pan nie 

czekał na decyzję Rady, wiedział Pan, że jest sesja dzisiaj, nie czekał pan na decyzję. Trzeba było 

poczekać i wtedy by było wiadomo czy ten wyjazd, to spotkanie w ogóle jest zasadne. 

Radny Jamniuk:  Wie Pani co? Jakbym chciał poplotkować to możemy to jeszcze długo czynić. Ja 

może przeczytam co napisałem. Nazbieraliśmy ponad 300 podpisów i jest to prośba do Wojewody: 

Mieszkańcy Słońska proszą o zachowanie nazwy ulicy 3 Lutego w Słońsku, która została objęta 

ustawą dekomunizacyjną z dn. 1 kwietnia 2016 r.  Jednak mieszkańcy Słońska opowiedzieli się za 

zachowaniem nazwy ul. 3 lutego. Zebrano ponad 300 podpisów które wyrażają sprzeciw przeciwko 

zmianie nazwy. Jednocześnie podczas prac Komisji Rady Gminy w dniu 28 listopada ustalono zmianę 

nazwy z 3 Lutego na 3 Lutego, motywując to chęcią oddania hołdu bohaterom bitwy pod Węgrowem, 

która miała miejsce właśnie 3 lutego. Więc ja tutaj nie wychodziłem ze swoimi pomysłami, a z 

informacją, którą uzyskałem po komisjach.  

Przewodnicząca:  Proszę się zapoznać z treścią uchwały podjętej na tej Sesji, uchwała jest aktem 

wykonawczym. Fakt jest faktem, że wyprzedził Pan Radę nie miał pan takiego prawa, nie Pan 

reprezentuje Radę Gminy tylko ja, to chyba musi Pan przyznać, prawda?  

Radny Jamniuk:  Pani Przewodnicząca czy Pani ma braki ze zrozumieniem? Ja pojechałem w 

imieniu mieszkańców, a ja jestem mieszkańcem, który reprezentuje mieszkańców, przedstawicielem 

mieszkańców. Widzę, że tutaj nie da się dyskutować, ma pani swój pogląd wyrobiony ……….. 

Przewodnicząca: Radny Sozański do Radnego powiatowego.  

Radny Jamniuk:  Bardzo proszę do mnie do biura bo ja już muszę jechać.  

Radny Sozański: Ja chciałem zapytać o to, o co pytałem na poprzedniej sesji. To może na kolejnej 

zapytam? 

Wójt: Ja gwoli informacji, jeżeli można. Po tej informacji, którą uzyskałem, pozwoliłem sobie 

zadzwonić do Wojewody Palucha i oczywiście był tam Pan Jamniuk z podpisami i jakieś pismo 
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złożył, ale to pismo nie jest w ogóle w temacie, bo tematem jest Uchwała Rady Gminy. Jestem jutro 

umówiony na telefon i istotne jest uzasadnienie do uchwały, a podpisy nie mają żadnego znaczenia. 

Tylko proszę sobie wyobrazić w jakich oczach stawia się Przewodniczącą i Radę. Wpływa to do biura 

prawnego wojewody, bez mocy prawnej. Pismo złożone wcześniej niż podjęta uchwała.  

Radny Sozański: Ale przepraszam Panie Wójcie ja się nie będę wstydził za to, przepraszam bardzo. 

Ja myślę, że tu nikt nie musi się wstydzić za to, że Radny Jamniuk pojechał tam i tego bałaganu 

narobił.  

Wójt: Mi chodzi o to, że jest organ, który podejmuje uchwały.  

Radny Sozański: Ale wpływu nie mamy na chłopa.  

Wójt: Słuchajcie, komuś daliśmy mandat w Powiecie, dalej chce też iść, Pan Marek Jankowski chce 

być Wójtem, musimy uprzedzić o pewnych faktach, o pewnych przepisach, o relacjach.  

Radny Jankowski: Wracając do wcześniejszej wypowiedzi chciałem złożyć wniosek o spotkanie z 

Rolnikami naszej gminy, tak jak Pan Wójt zasugerował jeszcze mogli by być przedstawiciele nasi 

Radni Powiatowi władze powiatu i władze gminy.  

Radny Banasik: Jak pamiętam i cofnę się wstecz za wójta tego, były organizowane 3 spotkania ze 

spółkami z rolnikami w Głuchowie i w innych miejscowościach i z tego co pamiętam, a pamięć 

jeszcze mi nie szwankuje, rolnicy powiedzieli konkretnie: utrzymać kanały główne i szczegółowe. Nie 

chcą żadnej melioracji, tak było na spotkaniach we wszystkich miejscowościach, a byłem też sołtysem 

wtedy, a byłem też i Radnym. To już jest parę lat, może nie tak dużo, tak rolnicy do tego podchodzili, 

o żadnych spółkach nie chcieli słyszeć, oni sami to sobie zrobią. Kanały główne i nic więcej, to ma 

być utrzymane, ja uważam, że jest to do tej pory utrzymane.  

Wójt: Rolnicy zrezygnowali ze spółek wodnych, bo spółki wodne zawiązują rolnicy.  

Radny Jankowski: To spotkanie to ma taki charakter, żeby przypomnieć nawet Rolnikom co było 

ustalone wcześniej.  

Sołtys Lemierzyc:  Ja tam niedawno mówiłam na zebraniu, Pan Marek też słyszał. Przyjechała 

kopaczka i tyle było ziemi na łące, a Pan chciał pieniądze, a powiedział ten Pan Leszek z melioracji, 

że odszkodowania żadnego nie będzie, bo nie mają pieniędzy i nie dadzą więc wie pan co, Panie 

Marku. Wójt nas zaprosił wszystkich Sołtysów było nas w sumie 5, Pan zastępował pana Franka. Pan 

pomyśli, jeden rozrabia a  Wójt nas sprowadza, ja np. nie mam samochodu, przyjechałam rowerem, 

przyjechałam, posłuchałam, czego?  

Radny Jankowski: Nie mówimy o jednej osobie.  

Sołtys Lemierzyc: Wie pan co? jako Sołtysa mnie to boli…ja miałam czworo dzieci i płaciłam na 

melioracje i jestem za tym żeby była wszędzie melioracja a nie telewizja. 

Radny Jankowski: Ale żeby te zasady ustalić …tylko o to chodzi.  

Przewodnicząca: Kto z radnych jest za wnioskiem Radnego Jankowskiego?  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie w sprawie organizacji 

zebrania z Rolnikami z wniosku Radnego Jankowskiego 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 2 „za”, 8 „przeciw”,                    

3„wstrzymujących się”. 

 

Sołtys Słońska: Chciałem zapytać Panie Wójcie, czy wyklarowała się sprawa odnośnie działek na 

Wspólnej?  

Wójt: Tak, poleciłem zrobić spotkanie z tymi mieszkańcami, zostaną wezwani i przedstawione im 

będą kwestie, które dotyczą tego tematu, ale tam się wszyscy spóźnili z budową.  

 

Radny Banasik: Panie Wójcie ja bym prosił wystosować pismo do Powiatu, nie wiem jak to długo 

wytrzymam. Wracam do tematu jak bumerang, gdyż tam codziennie przejeżdżam nie tylko ja i 

mieszkańcy Lemierzyc i Głuchowa, a chodzi mi o most na Postomii. Wiem, że powiat to monitoruje, 

taką żeśmy dostali odpowiedź, ale naprawdę tam się robi coraz szerzej, ten przyczółek odchodzi nie 

chcę krakać, nie moja to rola, ale gdy tam przyjdą deszcze czy śnieg spadnie, przyjdzie mróz to poleci 

to. Jakieś pismo może żeby to zabezpieczyć.  

Wójt: Oni mówią, że to jest monitorowane. Jest to jest ich decyzja i ich sprawa.  
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Radny Banasik: Przepraszam, ja bym skończył, ale to nie tylko z lewej strony wyjeżdżając w stronę 

Głuchowa, ale zaczyna się przy wjeździe po prawej stronie to samo robić. Było troszeczkę już jest 

tyle. To cały czas się pogłębia  

Wójt: Pani Dyrektor chciałbym, żeby Pani mnie poinformowała czy są jakieś awarie autobusów 

odnośnie zawieszeń, resorów itd.. Będę inaczej tą sprawę z Powiatem załatwiał bo ja już mam 

serdecznie dosyć polubownego załatwiania. Druga sprawa, szkoda, że nie ma Radnych Powiatowych, 

ale proszę Państwa pamiętacie Państwo dwie czy trzy sesje temu, jak Radny Powiatowy obrażał mnie 

obrażał Skarbnika, że skarbnik kłamie odnośnie ulicy Puszkina, pamiętacie takie zajście? Że nie ma 

dokumentacji, wniosek nie złożony itd. Powiedziałem wtedy, że wyszły nowe przepisy, nowe 

rozporządzenie infrastrukturalne i zrobiliśmy taki wniosek i przeprojektowaliśmy całą dokumentację 

ul. Puszkina, łącznie z odcinkiem w stronę Kościoła i ulicy powiatowej i na 42 wnioski Słońsk został 

sklasyfikowany na 12 miejscu i dostaliśmy dofinansowanie. Wstrzymałbym się z wcześniejszymi 

ocenami ludzi, ocenami decyzji, bo obrazić kogoś można łatwo i też zwracam się do Państwa, 

żebyście zdecydowali bo do dofinansowania jest prawie milion złoty, bo tam zakres robót jest trochę 

inny niż był pierwotnie, bo to rozporządzenie narzuca nam pewne kryteria, pewne zasady co do 

wykonania tej dokumentacji. Jest lista rankingowa i teraz na pewno przyjdzie pismo o podpisanie 

umowy. Podpisanie umowy wiąże się automatycznie z wykonawstwem bo jeżeli nie wykonamy z tego 

z funduszu drogi lokalnej, to uwierzcie mi na przyszłość nie dostaniemy tam środków żadnych.                  

W projekcie budżetu, który otrzymaliście jest ta droga zapisana jako 50% środków pochodzących z 

dofinansowania i 50% naszego i wiąże się to z kredytem. Mam umowę podpisywać? Proszę to 

przegłosować. 

Przewodnicząca: Ale Panie Wójcie to będziemy głosować w budżecie. 

Wójt: Ale umowa teraz może iść do podpisania.  

Przewodnicząca: Wniosek pana Wójta w kwestii podpisania umowy na realizację zadania 

przebudowa ul. Puszkina.  

W głosowaniu uczestniczyło 13 Radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

 

Wójt: Druga sprawa, to co Pani Przewodniczącej nadmieniłem, są wnioski, do mnie ludzie 

przychodzą indywidualnie i proszą żebym zawnioskował o przejście dla pieszych tam jak skręca się 

do Biedronki między chodnikiem przy muzeum a dalej, jak jest ścieżka w stronę osiedla 

popegeerowskiego. Ta droga nasza wewnętrzna to jest gminna. Wstępna rozmowa była tylko i 

potrzebne jest poparcie samorządu czy rzeczywiście jest taka potrzeba i Generalna Dyrekcja takie pasy 

pomaluje.  

Radny Piecuch: Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie jeżeli jesteśmy już koło przejścia drogowego ja 

chciałbym też zwrócić uwagę, przy okazji przejścia tutaj przy Biedronce, załatwić sytuację przejścia 

jeżeli jest bramka wyjściowa ze Szkoły, bo tam auta się zatrzymują nie ma przejścia, są te barierki, a 

bardzo dużo osób przeprowadza dzieci i ja bym wnioskował żeby tam to przejście dla pieszych, te 

białe pasy żeby były dłuższe do 2 - 3 metrów.   

Wójt: Z tego co ja tam obserwuję, tam nie ma możliwości, bo z jednej strony jest wjazd na zatoczkę a 

z drugiej wjazd na plac do szkoły.  

Radny Piecuch: Ale chodzi mi na wprost bramki.  

Wójt: Ale tam barierka jest.  

Radny Piecuch: Panie Wójcie barierki można wyciąć.  

Wójt: Jeżeli jest barierka, jest kolor żółty czyli uwaga, to nie mogę pasów na dziko z tamtej strony 

malować, bo ktoś by wszedł na pasy i jak przejdzie dalej?  

Radny Piecuch: To może zamknąć bramkę?   

Wójt: To po to ja to  obarierkowałem żeby nie było bezpośredniego kontaktu z drogą. To jest droga 

też powiatowa i jeżeli będzie taki wniosek i Rada będzie za tym, to wystosujemy pismo do Powiatu, 

jak uważacie to ja zlecę wykonanie.  

Głosowanie na wniosek Pana Wójta w sprawie przejścia dla pieszych na wysokości Biedronki  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. Oddano głosów 13, w tym: 13 „za”, „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Radny Sozański: Żebyśmy takie coś głosowali? 
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Wójt: Jest wniosek do generalnej dyrekcji i idzie z wyciągiem z protokołu z sesji, że Rada jest za 

tym, że widzimy potrzebę. My nie możemy sami bo jest pas drogi krajowej i trudno nam decydować 

na tym pasie.   

Radny Łyczkowski: Mam pytanie, czy Gmina ma jakiś wpływ na sposób remontowania dróg przez 

Powiat? bo takie szlakowanie i grysikowanie tych dziur to robi się niebezpieczne przy nawet 

normalnych prędkościach, te kamienie po szybach tłuką.  

Wójt: To co teraz tu było robione, nie wiem czy na Jamnie też było robione? Przyszła do mnie 

informacja, że są dziury i że będą robić. My tylko zgłaszamy, a powiat to naprawia, ale tu jeżeli 

chodzi o drogi  proszę Państwa, gwoli informacji, znowu powtórzę szkoda, że nie ma Radnych 

Powiatowych. Zawsze słyszymy, że Powiat nie ma pieniędzy na składanie wniosków, moja deklaracja 

jest cały czas w Powiecie i kiedy jestem powtarzam, że Rada Gminy Słońsk 50% środków udziału 

własnego jest w stanie pokryć do każdej inwestycji drogowej, i teraz proszę zauważyć, mówią, że nie 

mają pieniędzy, a dwa wnioski Powiat złożył i dostał na dwie drogi. Dostał Sulęcin i Miechów i dostał 

w Lubniewicach Jarnatów. To po co my tych Radnych mamy? Mówimy, że wszystko jest ok, że 

dobrze działają jak my teraz wyglądamy? A mamy takie drogi, dlatego pani Dyr. proszę o tą 

informację odnośnie zawieszenia i resorów itd. Będziemy w tą stronę iść. Jeżeli na Polnej nie widzą 

jakie dziury są, jak się jedzie przez Polną na końcówce od Zaszczytowa to proszę wybaczyć.  

Radny Banasik: Po pierwsze, jeżeli mogę powiedzieć na temat łatanych tych dziur, tam były zdjęcia 

robione jak się z Grodziska na Polną jedzie, koło Krzyża. Malutki załatali kawałeczek, dalej nie ma 

nic. Jest to co było, tam jest załatane dosłownie 4 - 5 dziurek, reszta została bo woda stała i być może 

nie widzieli. Dalej jadąc na Jamno, też 2 czy 3 załatane, reszta została i na tym temat się skończył. 

Następna droga z Głuchowa na Słońsk w ogóle jest nieruszona i to jest całe łatanie. A’propos resorów 

tu mogę też powiedzieć, w tym roku w wakacje został jeden wymieniony z tyłu, a w poprzednim 

czasie też jeden wymieniony i też z tyłu. Taki tylni resor kosztuje 1500 zł plus robocizna. Teraz też 

był wymieniony z tyłu. Przedni był też wymieniany już jeden. Także z tyłu mogę powiedzieć, że 

poszło do 5 sztuk na pewno.  

Dyrektor ZS: To można sprawdzić to nie jest problem wszystko można sprawdzić w fakturach jest 

odnotowane.  

Wójt: Według tego nowego rozporządzenia infrastrukturalnego tam jest narzucone, że przy remontach 

czy modernizacji dróg ważne jest odwodnienie. Pamiętacie Państwo ile razy my już piszemy o 

odwodnienie ul. Sikorskiego, tutaj tej części, i deklarowaliśmy, że 200 tys. dołożymy do odwodnienia 

tej części żeby włączyć do burzówki krajowej. Każdą robotę, jeżeli nie ma na całość inwestycji, 

można robić etapowo i przykładowo od sklepu obuwniczego do Górki to pierwszy etap. Jest możliwe 

zrobić? Nie liczyć kosztów maksymalnie tylko zrobić to dwuetapowo, ja strzelam tu Słońsk tylko 

dlatego, że jest tutaj to odwodnienie ale dla mnie najważniejsze jest Polne, Budzigniew – Jamno i 

droga przez Jamno, już nie wspomnę o drodze Głuchowo-Lemierzyce.  

Radny Banasik: Tam jeździmy jak Anglicy lewą strona a prawą powinno się jechać.  

 

Przewodnicząca Rady: Wysoka Rado zamykam XXIX Sesję Rady Gminy Słońsk dziękuję bardzo. 
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